

## EVIDENCE

Ottawa, Wednesday, July 6, 1988

[Text]

The Standing Senate Committee on Banking, Trade and Commerce, to which was referred Bill S-15, to amend the Patent Act, met this day at 5.05 p.m. to give consideration to the bill.

**Senator Ian Sinclair** (*Chairman*) in the Chair.

**The Chairman:** Honourable senators, we are pleased to have before us this afternoon representatives of Green Shield Prepaid Services Inc., Mr. Austen, President and Chief Executive Officer, and Mr. Walker, Chairman of the Board. One other witness who was to appear today was called away to Switzerland and asked us to try to reschedule his appearance for next week.

Gentlemen, Bill S-15 introduces certain amendments to Bill C-22, now the Patent Act, to expand the powers of the Patented Medicine Prices Review Board and to accomplish certain other things that the Senate, in dealing with the bill at second reading, felt that Bill C-22 did not accomplish—functions that are dealt with through the extension of the Patent provisions with regard to pharmaceuticals. Please proceed with your presentation.

**Mr. W.H. Austen, President and Chief Executive Officer, Green Shield Prepaid Services Inc.:** Mr. Chairman, I would first like to provide a quick rundown on Green Shield and what it has been doing as a result of Bill C-22. I will also give some updates on our costs and the trend we have seen in the past year. Mr. Walker will talk about Bill C-22 and some of the thoughts we have on Bill S-15.

Mr. Chairman, Green Shield is a non-profit Ontario corporation, licensed under the Prepaid Hospital Medical Act. Green Shield was the first non-profit prescription drug plan in North America, having been established in 1957. Since that time we have grown considerably. This year we expect to do business to the order of \$150 million in the prepaid health field.

**The Chairman:** When you say "non-profit", what do you mean?

**Mr. Austen:** This corporation was started by a group of pharmacists in Windsor and it has no share capital. It is subject to the regulations of the Superintendent of Insurance. It is required to retain certain levels of reserves, as set out by the Superintendent, for the necessary payment of claims, and so on. Any excess of surplus goes back to our subscribers in the form of reduced premiums or additional benefits.

**The Chairman:** Who are your subscribers?

**Mr. Austen:** They are, for the most part, group subscribers, although we do offer a plan to individuals. Our major subscribers are General Motors Corporation, Ford, Chrysler, American Motors, de Havilland and McDonnell Douglas. One of our

## TÉMOIGNAGES

Ottawa, le mercredi 6 juillet 1988

[Traduction]

Le Comité sénatorial permanent des banques et du commerce auquel a été déposé le projet de loi S-15, Loi modifiant la Loi sur les brevets, se réunit aujourd'hui à 17 h 05 pour étudier ledit projet de loi.

**Le sénateur Ian Sinclair** (*président*) occupe le fauteuil.

**Le président:** Honorables sénateurs, nous avons le plaisir d'accueillir aujourd'hui des représentants de la société *Green Shield Prepaid Services Inc.* Il s'agit de M. Austen, président-directeur général et de M. Walker, président du conseil d'administration. Un autre témoin qui était censé comparaître devant nous aujourd'hui a dû se rendre en Suisse et nous a demandé de bien vouloir l'entendre la semaine prochaine.

Messieurs, le projet de loi S-15 apporte des modifications au projet de loi C-22, la nouvelle loi sur les brevets, afin d'accroître les pouvoirs du Conseil d'examen du prix des médicaments brevetés et contient de nouvelles mesures pour combler des lacunes du projet de loi C-22 que le Sénat avait perçues à l'étape de la deuxième lecture, mesures visant l'extension des dispositions concernant l'octroi de brevets à l'égard de produits pharmaceutiques. La parole est à vous.

**M. W.H. Austen, président-directeur général, Green Shield Prepaid Services Inc.:** Monsieur le président, je voudrais d'abord vous donner un aperçu des activités de la société *Green Shield* et des mesures qu'elle a prises depuis l'adoption du projet de loi C-22. Je vais également vous parler de nos coûts et de la tendance que nous avons constatée depuis un an. M. Walker parlera du projet de loi C-22 et vous fera part de certaines de nos réflexions au sujet du projet de loi S-15.

Monsieur le président, la société *Green Shield* est une société ontarienne à but non lucratif titulaire d'une licence aux termes de la Loi sur les services hospitaliers et médicaux prépayés.

Elle était, lors de sa création en 1957, la première société à offrir un régime d'assurance-médicaments à but non lucratif en Amérique du Nord. Elle a pris beaucoup d'expansion depuis lors. Nous nous attendons cette année à ce que notre chiffre d'affaires au titre des services de santé prépayés soit de l'ordre de 150 millions de dollars.

**Le président:** Qu'entendez-vous par «à but non lucratif»?

**M. Austen:** Cette société a été créée par un groupe de pharmaciens de Windsor et elle n'a pas de capital social. Elle est assujettie aux règlements du Surintendant des assurances. Elle doit notamment garder certaines réserves pour le paiement de réclamations. Tout surplus excédentaire est remis aux clients sous la forme de réductions des primes ou de nouveaux avantages.

**Le président:** Quels sont vos clients?

**M. Austen:** Il s'agit en majorité de groupes, bien que nous offrons également un régime pour les particuliers. Nos principaux clients sont les sociétés General Motors, Ford, Chrysler, American Motors, de Havilland et McDonnell Douglas. La